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اعلام حمایت مجتمع پارس جنوبی از 
تولیدکنندگان داخلی و دانش بنیان ها

سرپرست مجتمع گاز پارس جنوبی اظهار 
کرد: ایــن مجموعه با نگاه بســیار دقیق 
به ساخت داخل و بومی ســازی قطعات و 
تجهیزات، سهم بسیار بزرگی در حمایت از 

سازندگان داخلی دارد.
به گزارش شــانا ، احمد باهوش در حاشــیه  بازدید از 
واحدهای مختلــف کارگاه مرکزی مجتمع گاز پارس 
جنوبی گفت: حمایت مجتمع از شرکت های دانش بنیان 

و ســازندگان قطعات و تجهیزات، مسیر رشد و شــکوفایی این شرکت ها را هموار و انگیزه 
ســازندگان داخلی را بالا برده و متخصصان و کارکنان کارگاه مرکزی با ســاخت قطعات و 

تجهیزات نماد این حرکت بزرگ هستند.
وی ادامه داد: در تلاشیم با نگاه فن آورانه و دقیق به نیازهای ضروری پالایشگاه های مجتمع 
و رویکردی مهم بتوانیم زنجیره  تأمین را در داخل شکل دهیم و تا حد ممکن نیازهای بسیار 

مهم و ضروری را برطرف کنیم.
سرپرست مجتمع گاز پارس جنوبی تصریح کرد: امید است سازندگان و شرکت های دانش بنیان 
در سایه  همکاری و با مطالعات دقیق نیازهای مهم در پارس جنوبی را بررسی کنند و طبق 

نیازهای حیاتی و ضروری در این مجموعه بزرگ گام بردارند.
باهوش همچنین اظهار کرد: متخصصان و کارکنان خلاق و نوآور کارگاه مرکزی، یکی از 
ستون های اصلی در تولید پایدار گاز هستند و با اقدام های جهادی در بازه زمانی تعمیرات اساسی 

نقش مهمی ایفا می کنند.
سرپرســت مجتمع گاز پارس جنوبی یادآور شد: کارگاه مرکزی تعمیرات و ساخت قطعات 
مجتمع گاز پارس جنوبی با ارائه  خدمات فنی - مهندسی دانش بنیان به صنایع و پروژه های 
در حال ساخت با هدف درآمدزایی توانسته است گام بلندی برای تبدیل از واحد پشتیبان به 

واحد مولد سرمایه بردارد.

معاون نظارت بر منابع هیدروکربوری وزارت نفت تأکید کرد؛
 ضرورت رفع موانع صادراتی 

برای حفظ و ارتقای سودآوری صنعت پتروشیمی
معاون نظارت بر منابع هیدروکربوری وزارت 
نفت بر ضرورت رفع موانع صادراتی برای 
حفظ و ارتقای سودآوری صنعت پتروشیمی 
تأکید و اظهار کرد: فرآیند جذب سرمایه و 

فناوری باید ساده سازی شود.
به گزارش شــانا، سجاد خلیلی در نخستین نشست 
هم اندیشــی مدیران عامل هلدینگ های پتروشیمی 
کشور با مدیران ارشد صنعت نفت گفت: روند توسعه 

صنعت پتروشیمی پس از انقلاب نسبت به صنعت بالادستی نفت برای ما اعجاب آور است و 
این روند توسعه ای باید ارتقا یابد.

معاون نظارت بر منابع هیدروکربوری وزارت نفت افزود: برای استمرار آن هم باید به توسعه 
ظرفیت ها که در برنامه هفتم و هشــتم توسعه آمده، توجه شــود و ان شاءالله با برنامه های 
تدوین شــده اجرایی شود، تکمیل زنجیره ارزش هم از سیاست های مورد تأکید رهبر معظم 

انقلاب و برنامه وزیر نفت است.
ســجاد خلیلی معاون نظارت بر منابع هیدروکربوری وزارت نفت با بیان اینکه مشکلاتی 
در این زمینه هســت که برای رفع آن تلاش می شــود، تصریح کرد: مشکل تأمین خوراک 
پتروشــیمی ها مشکل نخست است. واحدهایی داریم که با کسری خوراک روبه رو هستند و 
نمونه بارز آن پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس است که با ۴۰ درصد ظرفیت فعالیت می کند، در 
 حالی که سرمایه گذاری ۴ میلیارد یورویی برای آن انجام شده، اما از نهایت ظرفیت آن بهره 

نمی بریم.
خلیلی ادامه داد: مشکل دیگر قطعی خوراک پتروشیمی ها در فصل سرد است که دو ماه آنها 
را در زنجیره تولید نداریم، مایه شرمســاری است که ۳۳ تریلیون مترمکعب گاز و ۱۷ درصد 
ذخایر گاز دنیا را داریم، اما نمی توانیم خوراک پتروشیمی ها را برای کانونی ترین صنایع کشور 

تأمین کنیم.
معاون نظارت بر منابع هیدروکربوری وزارت نفتبا اعلام اینکه قرار اســت ذخیره تولید نفت 
حجمی افزایش یابد، گفت: گازهای مشعلی هم که در حال سوختن هستند باید جمع آوری شوند 

که با چند میلیون دلار تجمیع می شوند.
معاون نظارت بر منابع هیدروکربوری وزارت نفت همچنین با بیان اینکه برنامه دیگر توسعه 
بالادست اســت، اظهار کرد: اقدام دیگر برای حفظ و ارتقای سودآوری صنعت پتروشیمی و 
سرمایه گذاری هایی که انجام می شود این است که موانع داخلی که بیشتر موانع صادراتی هستند 

رفع و فرآیند جذب سرمایه و فناوری هم ساده سازی شود.

معاون امور مهندسی، پژوهش و فناوری وزیر نفت بیان کرد؛
 نقش مهم صنعت پتروشیمی 

در حمایت از ساخت داخل و دانش بنیان ها
معاون امور مهندســی، پژوهش و فناوری 
وزیر نفت بر نقش مهم صنعت پتروشیمی 
در حمایت از ســاخت داخل و شرکت های 
دانش بنیان تأکید کرد و گفت: تلاشمان این 
است موانع همانند رگولاتوری را در صنعت 

پتروشیمی برداریم.
به گزارش شانا، وحیدرضا زیدی فر در نخستین نشست 
هم اندیشــی مدیران عامل هلدینگ های پتروشیمی 

کشور با مدیران ارشد صنعت نفت با اشاره به اینکه پارک علم و فناوری خراسان رضوی هاب 
شرکت های فناوری انرژی در کشور است، اظهار کرد: گفت وگوهای متعددی با شرکت های 
فناور شده است که در آنها مشخص شد مشتریان عمده این شرکت ها، مجتمع های پتروشیمی 

واگذارشده هستند.
وی با بیان اینکه تصور این است که شرکت های دولتی به دلیل ریسک پذیری بالا باید مشتری 
بیشتری داشته باشند، ادامه داد: بر خلاف موضوعی که گفته می شود که مجتمع های پتروشیمی 
واگذار شده فقط به فکر سود هستند، اینگونه نیست. افراد توانمندی در این صنعت حضور دارند 
که حاضرند ریسک خرید کالا و تجهیزات از شرکت های دانش بنیان را برای اعتلای کشور 

بپذیرند.
وحیدرضا زیدی فر معاون امور مهندسی، پژوهش و فناوری وزیر نفت تصریح کرد: با توجه 
به نقش صنعت پتروشــیمی در زنجیره ارزش این صنعت می تواند نقش مهمی در حمایت 
از شــرکت های دانش بنیان و تولیدهای بار اول ایفا کند، البته در این مسیر موانعی همانند 
رگولاتوری درصنعت پتروشیمی وجود دارد که در تلاش هستیم آن را در مراجع بالاتر حل کنیم 

و مشکل قانونی وجود نداشته باشد.
وحیدرضا زیدی فر معاون امور مهندسی، پژوهش و فناوری وزیر نفت اظهار امیدواری کرد: 
با توجه به ارتباط شــرکت های دانش بنیان با صنعت پتروشیمی و تداوم این روند با در نظر 
 گرفتن مشوق های لازم و حمایت بیشتر از ساخت داخل شاهد رونق تولید داخل در این صنعت 

باشیم.

اخبار کوتاه 

معاون توسعه مدیریت و سرمایه انسانی 
وزیر نفت با اشــاره به امکان پیشران 
شدن صنعت نفت در حوزه منابع انسانی 
گفت: نمونه بارز آن صنعت اندیشه آفرین 
پتروشیمی اســت که بازگشت سرمایه  

خوبی برای کشور دارد.
به گزارش شانا، مهدی علی مددی، در نخستین 
نشست هم اندیشــی مدیران عامل هلدینگ های 

پتروشیمی و مدیران ارشد صنعت نفت ، ضمن الگو دانستن مدل شرکت ملی صنایع پتروشیمی در حوزه 
منابع انسانی گفت: این شرکت در حوزه آموزش منابع انسانی، توسعه مدیریت و جذب نیروی انسانی موفق 
بوده است و می توان آن را بهترین مدل واگذاری در صنعت نفت دانست.وی با بیان اینکه مدل حکمرانی 
وزارت نفت در پتروشیمی از تصدی گری به سمت توسعه محوری حرکت می کند، گفت: خوشبختانه صنعت 
پتروشیمی بیشترین همگامی را در این رویکرد داشته است و به دنبال آن هستیم بیشتر از تصدی گری عبور 

کنیم و بخش های توسعه ای را به ویژه در حوزه پژوهش و فناوری و پژوهشگاه پتروشیمی تقویت کنیم.
معاون توسعه مدیریت و سرمایه انسانی وزیر نفت در این  باره تصریح کرد: با تقویت ساختار سازمانی در حوزه 
پژوهش و فناوری و پژوهشگاه پتروشیمی تلاش می کنیم نیروهای دانشی و قوی تری در این مجموعه ها 
داشته باشیم، چراکه با نگاه منصفانه، ذخایر سرمایه  انسانی بسیار بالایی در کشور وجود دارد و ما در مجموعه 
صنعت نفت بهترین نخبگان را گرد آورده ایم و ان شاءالله با این اقدام ها به شعار اشتغال آفرینی سال جاری لبیک 
بگوییم.علی مددی افزود: معتقدیم نفت می تواند پیشران در اشتغال و مولد باشد و نمونه بارز این موضوع در 
پتروشیمی ملموس است که برگشت سرمایه خیلی خوبی برای کشور داشته و اندیشه آفرین است، به گونه ای 

که همه حوزه های سرمایه گذاری برای سرمایه گذاری در این شرکت استقبال می کنند.
وی با بیان اینکه درها برای حل مشکلات تولید و منابع انسانی باز است، گفت: تلاش داریم مشکلات را رفع 
کنیم و ضمن حمایت، هرجا لازم باشد کمک می کنیم.معاون توسعه مدیریت و سرمایه انسانی وزیر نفت با 
اشاره به شناخت وزیر نفت از حوزه منابع انسانی گفت: با نگاه منصفانه روی کار آمدن دولت سیزدهم و انتخاب 
جواد اوجی از سوی رئیس جمهور، نگاه انسانی به مجموعه ذخایر انسانی صنعت نفت را بهبود بخشید، زیرا 
این صنعت بر پایه سرمایه انسانی است و با وجود تجهیزات گران قیمت این صنعت، ارزش نیروهای انسانی 
آن بسیار بیشتر است.علی مددی اظهار کرد: انسان ها هستند که نقش آفرینی می کنند و در صنعت نفت کار 
به صورت گروهی است و اگر نیروی انسانی دغدغه داشته باشد، هیچ وقت نمی تواند کار کند.وی از نگاه وزیر 
نفت، به نیروی انسانی صنعت نفت یاد کرد و گفت: وزیر نفت نگاه انسانی به نیروی انسانی دارد و معتقد است 
هرجا دغدغه ای برای نیروی انسانی وجود دارد، باید رفع شود و برای این موضوع دست معاونت توسعه مدیریت 
و سرمایه انسانی را باز گذاشته و بر همین اساس تلاش ما این است که وقت بگذاریم و انرژی صرف کنیم 
و دغدغه ها را رفع کنیم.معاون توسعه مدیریت و سرمایه انسانی وزیر نفت با اشاره به شرکت های واگذارشده 
هلدینگ ها گفت: در این شرکت ها توجه خوبی به سرمایه انسانی می شود و هر جا مشکلی باشد، آمادگی داریم 
حمایت کنیم تا مشکلات رفع شود.علی مددی در پایان گفت: برخی مواقع بخشنامه هایی است که از سوی 
قانون گذار تکلیف می شود و گاهی شرکت های واگذارشده را درگیر می کند و ما تلاش داریم این درگیری ها و 

مسائل تکلیفی را که شاید با فعالیت این شرکت ها همخوانی نداشته باشد مدیریت کنیم.

مدیرعامــل شــرکت پایانه های نفتی 
ایران بر ضرورت نگهداری و نوســازی 
جمله  از  این شــرکت  زیرساخت های 
مخازن ذخیره ســازی، خطــوط لوله و 
اســکله های صادراتی و ناوگان دریایی 

تأکید کرد.
به گزارش شانا، عباس اسدروز در نشست بررسی 
برنامه ها و راهکارهای تقویت و نوســازی ناوگان 

دریایی شرکت پایانه های نفتی ایران اظهار کرد: شرکت پایانه های نفتی ایران به عنوان یک شرکت فنی، 
عملیاتی و تخصصی، مسئولیت دریافت، ذخیره سازی، بارگیری و صادرات نفت خام کشور و میعانات گازی 

را برعهده دارد.
وی با بیان اینکه سیاست های کلان نظام و دولت سیزدهم و راهبردهای مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران 
خنثی سازی و رفع تحریم ها و افزایش حداکثری صادرات نفت خام است، تصریح کرد: شرکت پایانه های نفتی 
ایران به عنوان متولی انجام عملیات صادرات نفت خام و میعانات گازی باید آمادگی لازم را در راستای انجام 

مأموریت های محوله داشته باشد.
مدیرعامل شرکت پایانه های نفتی ایران بر نگهداری و نوسازی زیرساخت ها از جمله مخازن ذخیره سازی، 
خطوط لوله و اسکله های صادراتی و ناوگان دریایی تأکید و عنوان کرد: این اهداف باید در دستور کار مستمر 

مدیران، رؤسای ستادی و رؤسای مناطق عملیاتی قرار گیرد.
اسدروز گفت: باید تلاش کنیم بهتر و موفق تر از سال های گذشته نقش کلیدی خود را به عنوان مجموعه ای 

چابک، توانمند و متعالی، با تأمین رضایت پایدار مشتریان، سهامداران و ذی نفعان کلیدی ایفا کنیم.
در این نشست مدیران و رؤسا با برشمردن برنامه ها، مسائل و چالش ها، درباره نوسازی ناوگان دریایی و 
یدک کش های عملیاتی، تربیت نیروی انسانی متخصص، تعمیرات و نوسازی مخازن ذخیره سازی، حمایت از 
ساخت داخل تجهیزات و اصلاح فرآیندها در راستای چابکی و ارتقای تاب آوری عملیاتی موضوعاتی را بیان 

کردند و در این زمینه تصمیم هایی اتخاذ شد.   
برگزاری نخستین نشست کمیته حسابرسی پایانه های نفتی در سال ۱۴۰۱

مدیرعامل شــرکت پایانه های نفتی ایران با اشاره به اهمیت کمیته حسابرسی تأکید کرد: وظیفه کمیته 
حسابرسی کمک به هیئت  مدیره و مدیرعامل در نظارت بر سلامت صورت های مالی و کنترل های داخلی 
شرکت، رعایت الزام های قانونی و مقرراتی و نیز استانداردها و خط مشی اخلاقی شرکت، شایستگی و استقلال 
حسابرس مستقل شرکت، عملکرد حسابرسان داخلی و نیز حسابرسان مستقل و تهیه گزارش های کمیته 

حسابرسی برای ارائه در مجموعه گزارش های سالانه شرکت هاست.
در ادامه منشور کمیته قرائت و پس از بحث و بررسی پیرامون مفاد منشور ضمن تصویب برنامه سالانه 
کمیته مبنی بر برگزاری نشست کمیته در پایان هر ماه مقرر شد پیشنهاد تشکیل کمیته بررسی شرح کارهای 
پیمان های حجمی مستمر غیرپروژه ای متشکل از نمایندگان مدیریت های امور مالی، منابع انسانی، حسابرسی 
داخلی، امور حقوقی و پیمان ها به عنوان اعضای اصلی کمیته و نمایندگان متقاضیان مناقصه به عنوان اعضای 

متغیر کمیته به مدیرعامل بازتاب داده شود.
با توجه به حضور حسابرس مستقل در شرکت برای بررسی صورت های مالی حسابرسی شده سال ۱۴۰۰ و 

در اجرای بند ۴، ماده ۹ منشور مقرر شد نشست لازم با حسابرس مستقل برگزار شود.

معاون توسعه مدیریت و سرمایه  انسانی وزیر نفت:

 نفت می تواند 
پیشران اشتغال زایی باشد

ضرورت نگهداری و نوسازی 
زیرساخت های شرکت پایانه های نفتی

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی 
با تأکید بر توسعه صنعت پتروشیمی با 
تکیه بر توان داخلی ها گفت: منافع کلان 
و ملی کشور در توسعه صنعت پتروشمی 

دیده شود.
به گزارش شانا، مرتضی شاهمیرزایی در نشست 
هم اندیشی مدیران عامل هلدینگ های پتروشیمی با 
مدیران ارشد صنعت نفت با اشاره به اینکه افقی نو در 

صنعت پتروشیمی در حال رونمایی است، اظهار کرد: صنعت پتروشیمی با همت فعالان این حوزه تا ۱۰ سال 
آینده از لحاظ کیفی و کمّی بیش از دو برابر گسترش می یابد که در منطقه کم نظیر خواهد بود.

وی با اشاره به نیاز سرمایه گذاری و تأمین فناوری در صنعت پتروشیمی افزود: بهتر است برای توسعه این 
صنعت به داخل تکیه و از توانمندی شرکت های پژوهشی و پارک های علم و فناوری استفاده کرد.

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی با تأکید بر اینکه صنعتگران متخصص بسیاری در داخل کشور وجود 
دارد، ادامه داد: باید نیازهای صنعت را با توان داخلی تکمیل و صنعت پتروشیمی را به معنای واقعی خودکفا کرد.
شاهمیرزایی به صدور حکمی مبنی بر امکان ارائه دانش های فنی صنعت از سوی پتروشیمی ها به بیرون از 
مرزها اشاره کرد و گفت: همه کاتالیست های صنعت پتروشیمی براساس قولی که به وزیر نفت در روز صنعت 

پتروشیمی در سال ۱۴۰۰ داده شده، بومی سازی خواهند شد.
وی با تأکید بر اینکه حتی یکی از شرکت های پتروشیمی در مالکیت وزارت نفت و شرکت ملی صنایع 
پتروشیمی نیست، اما تذکرات نهادهای دولتی به این شرکت مادرتخصصی منعکس می شود، تصریح کرد: 
خواهش می کنم شــرکت ها و هلدینگ های پتروشیمی تذکرات این شرکت را رعایت کنند تا مشکلات 

به سرعت حل شود.
برنامه های عملیاتی ارائه شود

معاون وزیر نفت اظهار کرد: مجوزهایی که تاکنون صادرشده است راستی آزمایی می شوند تا در صورت عدم 
پیشرفت سهمیه های حبس شده خوراک، زمین و... آزاد و فرصت سرمایه گذاری به دیگر سرمایه گذاران داده 
شود.وی به حمایت همه جانبه شرکت ملی صنایع پتروشیمی به شرکت ها، هلدینگ ها و سرمایه گذاران صنعت 
پتروشیمی تأکید کرد و گفت: شرکت ملی صنایع پتروشیمی همه تدارکات و نیازهای لازم برای سرمایه گذاران 

را فراهم می کند تا سرمایه گذار با خیالی آسوده صنعت را توسعه دهد.
شاهمیرزایی درباره فروش مجوزهای پتروشیمی اعلام کرد: سرمایه گذاران در صورت تمایل به نقل و انتقال 
مجوز باید هماهنگی های لازم را مرجع صادرکننده داشته باشند، در غیر این صورت ممکن است از اساس 

مجوز از دست عزیزان خارج شود.
مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی با تأکید بر این نکته که هلدینگ ها و سرمایه گذاران پتروشیمی برای 
طرح های توسعه ای خود برنامه عملیاتی به شرکت ملی صنایع پتروشیمی ارائه کنند، افزود: متولی توسعه هر 

بخش مشخص است و بهتر است منافع کلان و ملی کشور دیده شود.
وی به فضای مثبت ایجادشده پس از سفر وزیر نفت به آمریکای لاتین برای توسعه همکاری ها در زمینه 
صنعت پتروشیمی اشاره کرد و گفت: به منظور توسعه بازار صنعت پتروشیمی ایران باید محصولات مرغوب و 

باکیفیت به بازار عرضه کرد.

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی:

 منافع ملی کشور 
در توسعه دیده شود

عضو انجمن صنفی CNG گفت: ســودآوری سرشار صنعت 
CNG در حالی اســت که نیمی از ظرفیــت عرضه CNG در 
کشور خالی است و می توانیم با زیرساخت موجود، به راحتی این 
ســودآوری ۴ میلیارد دلاری در سال را به ۸ میلیارد دلار در سال 

افزایش دهیم.
محسن جوهری در جمع خبرنگاران با بیان اینکه سال قبل ۸ میلیارد مترمکعب 
گاز CNG فروختیم که با توجه به تفاوت ۵۰ سنتی ارزش صادراتی گاز طبیعی 
و بنزین، فقط سال گذشته ۴ میلیارد دلار صنعت CNG سودآوری برای کشور 
داشته است، اظهار کرد: حالا در نظر بگیرید که صنعت CNG حدود ۲۰ سال در 

حال کار بوده و چه میزان سودآوری برای کشور به دنبال داشته است.
به گفته وی کل سرمایه گذاری که دولت برای صنعت CNG در سالهای اولیه 
کرد حدود ۳ میلیارد دلار بوده، در سال ۱۳۹۹ سازمان حمایت مصرف کنندگان 
و تولیدکنندگان، افزایش ۵۴ درصدی حق العمل کاری را برای کلیه جایگاه های 
عرضه CNG بدون محاسبه ارزش افزوده پیشنهاد داده بود که متأسفانه معاونت 
برنامه ریزی وزارت نفت و سازمان برنامه و بودجه، این پیشنهاد سازمان حمایت 

را مورد تأیید قرار ندادند.
این عضو انجمن صنفی CNG اظهار کرد: سازمان برنامه و بودجه و وزارت 
نفت نه تنها پیشنهاد افزایش ۵۴ درصدی را تأیید نکرده و این میزان را کاهش 
دادند، بلکه رقم نهایی تعیین شده برای حق العمل کاری جایگاه های CNG را با 
احتساب مالیات ارزش افزوده تصویب کردند و پرداخت مالیات بر ارزش افزوده را 

هم بر دوش جایگاه داران گذاشتند.
جوهری تصریح کرد: جلسات کارشناسی در سال ۱۴۰۰ هم در حال برگزاری 
بود و بر اســاس مســتندات هزینه های ارائه شــده قرار بود حداقل ۵۰ درصد 
حق العمل کاری جایگاه داران افزایش یابد که بدون اینکه ما در انجمن متوجه شویم 
و یا شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی و یا سازمان حمایت متوجه شوند، 
سازمان برنامه و بودجه و معاونت برنامه ریزی وزارت نفت افزایش ۲۵ درصدی 

را تصویب و اعمال کردند.
وی با بیان اینکه دو تصمیم اشــتباه در ســالهای ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ که در ادامه 
 CNG تصمیمات اشتباه تعیین پایین کارمزد در سال های قبل بوده، جایگاه داری
را بیش از پیش با مشکلات اقتصادی مواجه کرد، اظهار کرد: برای سال جاری 

که مقرر شده بود سازمان حمایت با بررسی مستندات هزینه ها، اقدام به تعیین نرخ 
مناسب جهت حق العمل کاری کند تا نرخی منصفانه تعیین شود، کلیه مستندات 
هزینه های جایگاهها بعد از بررسی و تأیید مدیریت طرح CNG شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی، به این سازمان ارائه شده و اسنادی که ارائه شده، تک 
به تک توسط کارشناسان سازمان حمایت بررسی و راستی آزمایی شده و عمدتا 

مورد تأیید قرار گرفته است.
این عضو انجمن صنفی CNG  با بیان اینکه به نظر می رسد برداشت سازمان 
برنامه و بودجه و معاونت برنامه ریزی وزارت نفت این اســت که جایگاههای 
CNG سودآوری خوبی دارند، گفت: این برداشت، برداشت درستی نیست و این 
دو نهاد، بررسی های کارشناسانه سازمان حمایت که بر اساس مستندات صورت 

می گیرد را نیز قبول ندارند.
جوهری با بیان اینکه واقعیت این است که با افزایش هزینه های جایگاه داری 
و عدم افزایش متناسب کارمزدها و حق العمل کاری با افزایش هزینه ها، اقتصاد 
جایگاه داری CNG از حالت سوددهی خارج شده، با زیان انباشه چندین ساله 
جایگاه های CNG از عدم افزایش کارمزد متناسب با افزایش هزینه های جاری 
جایگاه ها مواجه ایم و ادامه این وضعیت، ممکن است جایگاه داری در عرضه این 

سوخت پاک را با چالش جدی مواجه کند.
به گفته وی عدم حمایت وزارت نفت و سازمان برنامه و بودجه جهت تخصیص 
بودجه متناســب با افزایش هزینه های جایگاه داری CNG به مشکل جدی 
صنعت CNG  تبدیل شــده و ما در انجمن صنفی CNG از دو نهاد مهم 

و اثرگذار در تصمیم گیری ها، درخواســت می کنیم که به اقتصاد جایگاه داری 
CNG و بررسی های کارشناسانه سازمان حمایت که ماه ها به طول انجامیده، 

توجه ویژه ای داشته باشند.
عضو انجمن صنفی CNG تاکید کرد: پتانسیل ایجاد بی کاری حدود ۲۰ هزار 
نفر از شاغلین در جایگاه ها به دلیل عدم توانایی پرداخت حقوق و  دستمزد آنها، 
تعطیلی ناخواسته بیش از ۷۰ درصد جایگاه های CNG به دلیل عدم تناسب 
درامد و هزینه و افزایش مصرف بنزین در سطح کشور به دلیل کاهش ظرفیت 
سوخت رسانی جایگاه های CNG کشور از چالش های محتمل آینده در صورت 

ادامه روند فعلی است.
جوهری با اشاره به تصویب بندی عجیب در قانون بودجه سال جاری مبنی بر 
تخصیص بودجه برای احداث جایگاه های عرضه LPG گفت: متأسفانه شاهد 
هســتیم پولی که باید به توسعه CNG و حل مشکلات این صنعت مترقی 
کشور تخصیص یابد را به ایجاد جایگاه های عرضه LPG اختصاص داده اند که 

طرحی شکست خورده و غیرقابل اجراست.
وی افزود: طبق قانون بودجه، ۲ هزار میلیارد تومان که برابر بودجه حق العمل کل 
۲۵۰۰ جایگاه CNG  است، برای احداث ۱۵۰ جایگاه عرضه LPG اختصاص 
داده شده که اگر این رقم برای حل مشکلات صنعت CNG از جمله مشکلات 
جایگاه داران تخصیص پیدا می کرد، منافع آن برای کشور و مردم، بسیار زیاد بود 
و می توانستیم در شرایطی که مصرف بنزین افزایش یافته، بخشی از این رشد 

مصرف را با سوخت پاک CNG جایگزین کنیم.

نیمی از ظرفیت عرضه CNG در کشور خالی است
:CNG عضو انجمن صنفی

 ) آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی (

ــات تعییــن تکلیــف مســتقر در ثبــت اســناد و امــاک شهرســتان  ــر آراء صــادره هی براب
ســنندج تصرفــات مالکانــه بامعــارض متقاضیــان ذیــل تاییــد گردیــده لــذا بدیــن وســیله 
ــه  ــوم در روزنام ــاع عم ــت اط ــه 15 روز جه ــه فاصل ــت ب ــاک در دو نوب ــخصات ام مش
کثیرالانتشــار و محلــی آگهــی مــی گــردد. در صورتــی کــه اشــخاص نســبت بــه صــدور 
ســند مالکیــت متقاضیــان اعتراضــی داشــته باشــند مــی تواننــد از تاریــخ انتشــار اولیــن 
ــود را  ــراض خ ــاه اعت ــدت دو م ــا م ــل ت ــاق در مح ــخ الص ــتاها از تاری ــی و در روس آگه
ــخ  ــاه از تاری ــک م ــس از اخــذ رســید ظــرف مــدت ی ــد و پ ــن اداره تســلیم نماین ــه ای ب
ــی  ــوده و گواه ــم نم ــی تقدی ــع قضای ــه مرج ــود را ب ــت خ ــراض دادخواس ــلیم اعت تس
اخــذ و تحویــل اداره ثبــت نماینــد. بدیهــی اســت در صــورت انقضــای مــدت مذکــور و 
عــدم وصــول اعتــراض ســند مالکیــت طبــق مقــررات صــادر خواهــد شــد. صــدور ســند 

ــه دادگاه نیســت. ــه متضــرر ب ــع مراجع ــت مان مالکی
بخش 11 :

1-  ششــدانگ یــک قطعــه زمیــن مزروعــی آبــی بــه نــام آقــای محمــد رحیمــی  فرزنــد 
فــرج  شــماره شناســنامه 493 صــادره شویشــه کــد ملــی 3820636498 تحــت پــاک 
ــع  ــر مرب ــاحت 7034/31  مت ــه مس ــرزان  ب ــش 11 کات ــی بخ ــی از 54 اصل 149  فرع
ــه کمانگــر زمیــن  ــه آدرس ســنندج روســتای دادان ــرج رحیمــی ب ــای ف کــه از نســق آق

مشــهور بــه چــاو برکــو
تاریخ انتشار نوبت اول : 1401/02/06

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1401/02/21 
رئیس ثبت منطقه یک سنندج – بهنام قباد     5721
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مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با تبیین مهم ترین 
طرح های صنعت نفت برای سرمایه گذاری از سوی 
هلدینگ های پتروشــیمی تأکید کرد: اگر به دنبال 
جهش در صنعت پتروشــیمی هستید باید منابع 
مالی را که در مسیرهای غیرمولد هزینه می شود، به 

سمت صنایع مولد برد.
به گزارش شــانا، محسن خجسته مهر در نخستین نشست 
هم اندیشــی مدیران عامل هلدینگ های پتروشیمی کشور با 
مدیران ارشد صنعت نفت اظهار کرد: بیش از یک دهه است 
که عبارت جهش پتروشیمی در کشور مطرح شده، اما معنای 
جهش چیســت؟ آیا برنامه ریزی برای تعدادی طرح جهش 
است؟ آیا ایجاد ظرفیت بدون پر کردن ظرفیت جهش است؟ 
آیا طرح هایی که متناسب نباشند، جهش است؟ پاسخ به این 

پرسش ها منفی است.
وی با بیان اینکه جهش پتروشیمی را باید در سرمایه گذاری 
تعریف کرد نه در ایجاد واحدهای جدید پتروشــیمی، گفت: 
ســرمایه گذاری باید برای تأمین خوراک باشد و همه ظرفیت 

پتروشیمی برای تأمین خوراک صرف شود.
ضرورت تغییر رویکرد در صنعت پتروشیمی

معاون وزیر نفت با طرح این پرسش که صنعت پتروشیمی برای 
تأمین خوراک باید چه اقدام های انجام دهد، افزود: پتروشیمی اگر 
می خواهد در این برهه یک جهش واقعی و متفاوت داشته باشد 
باید رویکردش نسبت به گذشته تغییر کند تا این صنعت ارتقا 
یابد، از همین رو باید برای تأمین خوراک واحدهای پتروشیمی 

سرمایه گذاری کرد تا نگرانی ها برطرف شود.
خجسته مهر با بیان اینکه این کار )سرمایه گذاری برای تأمین 
خوراک واحدهای پتروشیمی( آغاز شده اما هنوز نهادینه نشده و 
به سرانجام نرسیده است، اظهار کرد: هنوز شناخت کاملی برای 
سرمایه گذاری در تأمین خوراک پتروشیمی وجود ندارد و از آنجا 
که اطلاعات کافی و کامل نیست نمی توانیم تصمیم درستی 

بگیریم.
وی با اشــاره به اینکه وقتی گفته می شود شرکت ملی نفت 
ایران تا هشت سال آینده باید ۱۶۰ میلیارد دلار سرمایه گذاری 
انجام دهد که از این مقدار ۷۰ میلیارد دلار در میدان های گازی 

و ۹۰ میلیارد دلار در میدان ها نفتی است برای آن الزام هایی از 
جمله سرمایه گذاری وجود دارد، ادامه داد: با این سرمایه گذاری 
باید ظرفیت تولید نفت به روزانه ۵ میلیون و ۷۰۰ هزار بشکه 
و ظرفیــت تولید گاز به یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون مترمکعب 

در روز برسد.
اگر به دنبال جهش در پتروشیمی هستید...

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران سودآوری صنعت پتروشیمی 
را قابل توجه دانست و با بیان اینکه به جای تزریق پول حاصل 
از فروش محصولات پتروشیمی در سامانه نیما )که البته خوب 
اســت( بهتر اســت این پول برای تأمین خوراک پتروشیمی 
سرمایه گذاری شود، ادامه داد: اگر به دنبال جهش در پتروشیمی 
هستید باید منابع مالی را که در مسیرهای غیرمولد هزینه می شود 

به سمت صنایع مولد برد.
خجسته مهر با بیان اینکه یکی از گرفتاری هایی که بانک ها 
دارند این است که نمی دانند پول خود را کجا مصرف کنند، گفت: 
البته علت این موضوع هم لزوماً سرمایه گذاران نیستند. شاید ما 
نتوانستیم طرح ها و جذابیت آنها را در معرض نگاه سرمایه گذاران 

قرار دهیم.
وی با دعوت از هلدینگ ها برای ســرمایه گذاری در بخش 
بالادستی صنعت نفت اظهار کرد: البته مقدمات این موضوع 

انجام و تفاهم های خوبی در این زمینه صورت گرفته است.
ضرورت نزدیکی محل تولید و مصرف خوراک 

پتروشیمی
معاون وزیر نفت به تعریف طرح های توسعه برخی میدان ها در 
شرکت ملی نفت اشاره کرد و گفت: طرح های کوچک از ۲۰۰ 
میلیون دلار تا یک میلیارد دلار در حوزه مناطق نفت مرکزی 
وجود دارد که مجموع این طرح ها ۳.۵ میلیارد دلار اســت و از 
طریق مناقصه و مذاکره قابل واگذاری است که ضرورت دارد در 

این زمینه بحث و بررسی شود.
خجسته مهر از میدان گازی پارس  شمالی، میدان گازی کیش 
و میدان مشترک فرزاد A, B به عنوان دیگر طرح های توسعه 
شــرکت ملی نفت ایران نام برد و گفت: میدان گازی پارس 
 شمالی به ۴ میلیارد دلار سرمایه گذاری نیاز دارد و معادل چهار 

فاز پارس جنوبی است و سرمایه گذاری در آن ارزشمند است.

وی طرح توسعه لایه زمین شناسی خامی را هم به هلدینگ ها 
پیشــنهاد داد و در توضیح آن گفت: ارزش سرمایه گذاری این 
لایه برای تولید گاز در میدان های اهواز و مارون ۶ میلیارد دلار 
و دارای گاز غنی است که می تواند خوراک مایع موردنیاز بخش 
پایین دســتی پتروشیمی ماهشهر را تأمین کند و پروژه بسیار 

مهمی است.
معاون وزیر نفت با بیان اینکه به دلیل اطلاعات کم از توسعه 
طرح لایه زمین شناسی خامی استقبال نشده است، تأکید کرد: 
باید طرح هایی را در اولویت قرار دهیم که محل تولید و مصرف 

خوراک پتروشیمی نزدیک به هم باشند.
خجسته مهر استفاده از گازهای همراه مشعل را موضوع بسیار 
مهمی ارزیابی کرد و گفت: در این زمینه کارهای خوبی انجام 
شده است، اما این کارها و فعالیت ها باید خروجی مطلوب داشته 

باشد و صرف انجام بی نتیجه، مطلوب نیست.
وی از شــرکت صنایع پتروشیمی ایران خواست در موضوع 
گازهای همراه میدان داری کند و تصریح کرد: سیاست گذاری 
الزاماً نوشــتن چیزی نیســت، بلکه باید حلقه وصل باشیم و 

میدان داری کنیم.

جلوگیری از صادرات خوراک
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با تأکید بر اینکه نباید اجازه 
صادرات خوراک مورد نیاز زنجیره صادر شــود، گفت: موضوع 
کمبود خوراک تنها به کمبود تولید مربوط نمی شــود. گاهی 
خوراک با حداقل ارزش صادر می شــود، گاهی طرحی آماده 
نیست و خوراک تخصیص داده شده برای آن صادر می شود و 
گاهی ظرفیت خالی وجود دارد، اما باز صادر می شود که موضوع 
دوم بسیار بد است.خجسته مهر افزود: باید سیاست هایی اتخاذ 
کنیم که اجازه صادرات به این خوراک داده نشــود، البته خود 
پتروشیمی ها نیز باید در این زمینه همت کنند؛ گاهی خوراک 
بین مجتمعی از ســوی یک پتروشیمی صادر می شود که این 

موضوع برای دیگری دردسرساز است.
وی درباره صدور مجوز ایجاد مجتمع های پتروشیمی اظهار 
کرد: همه صنعت نفــت آمادگی همکاری برای ایجاد صنایع 
پایین دست را دارند، اما نخست باید ببینیم چه خوراکی در بازه 
۱۰، ۲۰ ساله در دسترس است و بعد مجوز سرمایه گذاری صادر 
کنیم. نباید مجوزی صادر شــود که بعدها سرمایه گذار را دچار 
چالش کند، اگر مجتمعی ایجاد شود که خوراکش فقط پنج سال 

در دسترس است، ایجاد آن مجتمع معنایی ندارد و معاونت های 
برنامه ریزی شرکت ها نباید مجوز برای طرح هایی که خوراکش 

خیالی است، صادر کند.
معاون وزیر نفت با اشاره به مجوزهای صادرشده در دوره های 
پیش گفت: با وجود تحولاتی که در حوزه آمایش سرزمین شکل 
گرفته و تجدید نظارتی که در مجوز برخی طرح انجام شده است، 

هنوز جای بازنگری وجود دارد تا اثربخشی طرح ها بالاتر رود.
خجسته مهر از موضوع تراز عرضه و تقاضای خوراک به عنوان 
مسئله ای مهم یاد و تصریح کرد: این موضوع مربوط به وزارت 
نفت است و هنوز آسان با آن برخورد می شود و وزارت نفت باید 

این تراز را ایجاد کند تا برای متقاضیان مشکلی به وجود نیاید.
دانش و فناوری در سرمایه گذاری لحاظ شود

وی راندمان سوخت و خوراک در شرکت های پتروشیمی را 
پایین ارزیابی کرد و گفت: کمبود خوراک تنها مربوط به بخش 
عرضه نیست، باید سهم هر بخش از جمله پایین بودن بازده 
مشخص شود.مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران افزود: برخی 
پتروشیمی ها به دلیل قدیمی بودن تجهیزات، مصرف بالای 
خوراک دارند، دانش بنیان شدن و استفاده از فناوری های جدید 
به معنای کاهش هزینه قیمت تمام شده است و سبب بالا رفتن 
راندمان و افزایش کیفیت می شود و از طرفی مصرف خوراک و 
سوخت را کاهش می دهد، بنابراین بخشی از سرمایه گذاری ها 
باید به این حوزه اختصاص یابد و پتروشیمی ها در احیای خوراک 
سهم خود را بر عهده بگیرند.خجسته مهر با اشاره به نقش شرکت 
ملی صنایع پتروشیمی تصریح کرد: وقتی یک پتروشیمی بخش 
خصوصی دچار حادثه می شود کل صنعت نفت برای حل بحران 
حاضر می شوند و این به معنای اهمیت صنعت پتروشیمی برای 
وزارت نفت و مسئولیت سنگین این وزارتخانه است و بر این 

اساس شرکت ها باید از سیاست ها تبعیت کنند.
وی در پایان با بیان اینکه باید به دنبال خدمت به کشور باشیم، 
اظهار کرد: در بخش بالادست به دنبال فروش خوراک نیستیم، 
بلکه آمادگی داریم به صنایع پایین دست کمک کنیم. در واقع 
خدمت شرکت ملی نفت ایران و شرکت ملی صنایع پتروشیمی 
به عنوان دو بنگاه اقتصادی کشور به یکدیگر به خدمت به کشور، 

نظام جمهوری اسلامی و ملت منجر می شود.

تأمین خوراک پایدار پتروشیمی  با سرمایه گذاری در طرح های صنعت نفت
معاون وزیر نفت بیان کرد؛

مدیر سرمایه گذاری شرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت: 
بــرای حمایت از هلدینگ ه یــا پروژه هایی که به علت نبود 
سرمایه معطل مانده اند طرحی به عنوان صندوق مادرپروژه 

ایجاد می شود. 

به گزارش خبرنگار شــانا، رضا نکوئی در نخســتین نشست هم اندیشی 
مدیران عامل هلدینگ های پتروشیمی کشور با مدیران ارشد صنعت نفت 
با بیان اینکه در بحث ابر هلدینگ ها یا پروژه هایی که به علت نبود سرمایه 
معطل مانده اند طرح و برنامه  داریم، گفت: در این باره در نظر داریم صندوق 

مادرپروژه ای تشکیل دهیم تا از این پروژه ها و هلدینگ ها حمایت کنیم.وی 
افزود: این طرح توسط شرکت ملی صنایع پتروشیمی پیگیری می شود که 
بتوانیم صندوق مادرپروژه را تشکیل دهیم و از طریق بورس و قوانینی که 

وجود دارد درصدی از فروش مجتمع ها را داخل صندوق بیاوریم.

مدیر سرمایه گذاری شرکت ملی صنایع پتروشیمی:

برای هلدینگ های معطل سرمایه، صندوق مادرپروژه ایجاد می شود


